



SENATE | SÉNAT
CANADA

July 16, 2020

The Right Honourable Justin Trudeau
Prime Minister of Canada
Office of the Prime Minister
80 Wellington Street
Ottawa, ON K1A 0A2

Dear Prime Minister,

We continue to anticipate and would appreciate your prompt response to our letter dated June 23, 2020, requesting, as per our motion in the Senate, that the Canadian government impose sanctions against Chinese and/or Hong Kong officials, pursuant to the Justice for Victims of Corrupt Foreign Officials Act (Sergei Magnitsky Law). Further to said letter, we wish, with this second open letter, to also draw your attention to and put particular emphasis on yet another crime against humanity perpetrated by the CCP that would additionally warrant our collective condemnation via the imposition of targeted Magnitsky sanctions.

The gruesome and systematic forced organ harvesting perpetrated by China is longstanding, substantial and has been taking place on a large-scale. The groups that are most targeted are prisoners of conscience, religious and ethnic minorities, most notably, Falun Gong practitioners, but also, Uighur Muslims and other groups.

The Independent Tribunal into Forced Organ Harvesting from Prisoners of Conscience (commonly known as China Tribunal), chaired by

Le 16 juillet 2020

Le très honorable Justin Trudeau
Premier ministre du Canada
Cabinet du Premier ministre
80, rue Wellington
Ottawa, ON K1A 0A2

Monsieur le Premier ministre,

Nous continuons d'anticiper et apprécierions votre prompt réponse à notre lettre du 23 juin dernier demandant, et ce, conformément à notre motion déposée devant le Sénat, à ce que le gouvernement canadien impose des sanctions contre les responsables chinois et/ou ceux de Hong Kong, en vertu de la Loi sur la justice pour les victimes de dirigeants étrangers corrompus (loi de Sergueï Magnitski). Suite à ladite lettre, nous voulons, par le biais de cette deuxième lettre ouverte, attirer également votre attention en mettant particulièrement l'accent sur d'autres crimes contre l'humanité perpétrés par le Parti communiste chinois qui justifieraient une condamnation collective en imposant des sanctions ciblées de type Magnitski.

Les prélèvements forcés d'organes pratiqués par la Chine, de manière si effroyable et systématique, se perpétuent sans cesse à grande échelle et de façon considérable. Les groupes les plus ciblés sont les prisonniers de conscience, les minorités religieuses et ethniques, et plus particulièrement les pratiquants du Falun Gong, mais aussi les musulmans ouïghours et autres groupes.

Le tribunal indépendant sur les prélèvements forcés d'organes sur des prisonniers de conscience en Chine (connu aussi sous le nom de *China Tribunal*), présidé par l'un des avocats les plus

one of the most distinguished human rights lawyers, the eminent Sir Geoffrey Nice, QC, who worked at the UN's International Criminal Tribunal for the Former Yugoslavia as the lead prosecutor in Slobodan Milosevic's trial, released its final judgment in March 2020.

The China Tribunal is the world's first tribunal that has conducted an independent legal analysis of the available testimonies and evidence regarding the criminal liability of the Chinese State and its officials in relation to allegations of forced organ harvesting. Amongst its conclusions, the tribunal found that "Commission of Crimes Against Humanity against the Falun Gong and Uyghurs has been proved beyond reasonable doubt..."¹ [that] "Forced organ harvesting has been committed for years throughout China on a significant scale and ... Falun Gong practitioners have been one – and probably the main – source of organ supply."²

As a free and democratic nation, committed to safeguarding the international rules-based order and internationally recognized human rights standards, it is incumbent upon the Canadian government to take firm and decisive action in condemning the reprehensible behavior for which the Sergei Magnitsky law was passed.

As such, we are enclosing for your consideration a list with names of certain Chinese officials that are responsible for or complicit in the ongoing and brutal persecution of Falun Gong practitioners.

We reiterate that the CCP has and continues to commit these heinous acts with absolute impunity. Its rogue behavior poses a significant threat not only to our own nation but to the entire global order. At this defining moment in history, it is therefore

distingués en ce qui a trait à la défense des droits de la personne, l'éminent Sir Geoffrey Nice, c.r., qui a travaillé au Tribunal pénal international des Nations Unies pour l'ex-Yougoslavie en tant que procureur principal dans le procès de Slobodan Milosevic, a rendu son jugement définitif en mars 2020.

Le *China Tribunal* est le premier tribunal au monde à avoir mené une analyse juridique indépendante des témoignages et preuves accessibles quant à la responsabilité pénale de l'État chinois et de ses représentants concernant les prélèvements forcés d'organes. Parmi ses conclusions, le tribunal a établi que «la commission des crimes contre l'humanité envers des pratiquants du Falun Gong et des ouïghours a été prouvée au-delà de tout doute raisonnable...»¹ [que] «les prélèvements forcés d'organes ont été pratiqués à grande échelle pendant des années à travers la Chine et... les pratiquants du Falun Gong sont une - et probablement la principale - source d'approvisionnement en organes.»²

En tant que nation libre et démocratique, déterminée à sauvegarder l'ordre international fondé sur les règles et les normes internationalement reconnues en matière de droits de la personne, il incombe au gouvernement canadien de prendre des mesures strictes et décisives pour condamner le comportement répréhensible pour lequel la loi de Sergei Magnitski a été adoptée.

C'est pourquoi, nous soumettons à votre attention une liste contenant les noms de certains représentants chinois qui sont responsables ou complices de la persécution continue et brutale des pratiquants du Falun Gong.

Nous réitérons que le Parti communiste chinois a commis et continue de commettre ces actes odieux en toute impunité. Son comportement crapuleux constitue une menace considérable non seulement pour notre propre nation, mais également pour l'ordre mondial. En ce moment déterminant de l'histoire, il est

¹ The Independent Tribunal into forced Organ Harvesting from Prisoners of Conscience in China, *Judgment* (March 1, 2020), < <https://chinatribunal.com/final-judgment/> > ; FR - Le tribunal indépendant sur les prélèvements forcés d'organes sur des prisonniers de conscience en Chine, *Jugement* (1er mars 2020) < <https://chinatribunal.com/final-judgment/> > (anglais seulement)

² *Ibid*

critical that we make use of this effective foreign policy instrument against the Chinese Communist regime, for the integrity of the very principles on which this great country was founded.

Yours sincerely,

Honourable Senator Thanh Hai Ngo,
Honourable Senator Leo Housakos,
Honourable David Kilgour, J.D., Former Canadian
Secretary of State for Asia and the Pacific,
David Matas, C.M., B.A.(Juris), B.C.L. (Oxon)

donc essentiel que nous utilisions ce recours efficace qui fait partie de notre politique étrangère contre le régime communiste chinois, et ce, pour assurer l'intégrité des principes mêmes sur lesquels ce grand pays a été bâti.

Nous vous prions d'agréer, Monsieur le Premier ministre, nos salutations distinguées.

Honorable sénateur Thanh Hai Ngo,
Honorable sénateur Leo Housakos,
Honorable David Kilgour, J.D., ancien Secrétaire d'État pour
l'Asie-Pacifique
David Matas, C.M., B.A.(Juris), B.C.L. (Oxon)

C.c.: The Honourable Chrystia Freeland, Deputy Prime Minister and Minister of Intergovernmental Affairs
The Honourable François-Philippe Champagne, Minister of Foreign Affairs
The Honourable David Lametti, Minister of Justice and Attorney General of Canada

Encl.: List of Officials